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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  extraordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu Mureş  din data de  16  martie  2017 

 

 

Din totalul de 23 de consilieri, sunt prezenţi la şedinţă 21 consilieri locali. 

Absentează domnii consilieri Bratanovici Cristian şi Pui Sebastian 

D-na consilier Benedek – bună ziua, doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri 

declar deschisă  şedinţa  extraordinară a Consiliului local municipal  Tîrgu Mureş, 

convocată în conformitate cu Dispoziţia Primarului nr. 1.006 din data de 9 martie 2017, 

coroborată cu Dispoziţia nr. 1.024 din 13 martie 2017.  

Salut prezenţa la şedinţă a domnului Primar, ne bucurăm să vă avem printre noi 

şi înainte de a trece la prezentarea punctelor din ordinea de zi menţionez că sunt prezenţi 

21 de consilieri locali din cei 23,  doi absenţi, deci şedinţa este statutară.  

Înainte de a trece la votarea ordinii de zi, conform procedurilor, doresc să dau 

cuvântul consilierilor locali care s-au înscris la cuvânt pentru a vorbi pe teme de interes 

public. M-am înscris la cuvânt înaintea celorlalţi, dar dintr-un viciu tehnic a dispărut 

numele meu. Cu permisiunea dvs. mă voi adresa întâi eu. 

Stimaţi consilieri, dragi colegi, aş dori să fac astăzi către dvs. un apel la 

responsabilitate. Pentru că este foarte important să realizăm impactul pe care deciziile 

noastre îl pot avea supra comunităţii. Cred că situaţia elevilor de la Liceul Romano-Catolic, 

sau situaţia parcărilor din Tîrgu Mureş sunt cele mai elocvente exemple din ultima perioadă 

în acest sens şi nu cred că ne putem eschiva de la responsabilitate spunând că nu am înţeles 

ce votăm sau că nu am anticipat impactul pe care deciziile noastre îl pot avea.  Fac un apel 

la responsabilitate, pentru că foarte recent s-au lansat pe siteul primăriei şi sunt în 

consultare publică aceste două documente de importanţă foarte mare pentru viitorul 

oraşului nostru. Strategia Integrată de Dezvoltare Urbană pentru perioada 2017-2023, 

respectiv Planul de Mobilitate Urbană Durabilă a Municipiului Tîrgu Mureş. Le aveţi aici, 

este foarte multă muncă în spatele acestor volume şi sunt mândră să spun că în Strategia 

Integrată de Dezvoltare Urbană de regăsesc 17 proiecte depuse de către mine la proiectele 

pentru dezvoltarea periurbană, pentru că implică şi consultările cu Consiliul Judeţean. Sunt 

proiecte care se adresează zonei de cercetare/inovare, zonă cu mare potenţial de a atrage 

finanţări europene şi a crea locuri de muncă, şi proiecte care se adresează mediului 

medical. Am avut cu puţin înainte de a începe această şedinţă, o şedinţă  cu mediul de 

afaceri, condusă de dl. primar, în care s-a insistat asupra necesităţii revigorării sectorului 
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medical. De aceea am ales această temă şi pentru că sunt direct implicată în această temă şi 

cred că este o prioritate a oraşului nostru să nu lăsăm să se piardă brendul medical.  Crearea 

unui spital regional la 100 de km de noi şi pierderea statutului de spital regional pentru 

spitalul nostru, ne creează o foarte mare problemă şi cred că este momentul ca  să ne 

implicăm cu toţii şi să conlucrăm pentru a recupera acest decalaj.  

Aceste volume, strategiile oraşului, sunt în consultare, puteţi veni cu propuneri, 

este foarte multă muncă în spatele lor, ar trebui să ne implicăm cu toţii, vă invit pe toţi să 

contribuiţi la ele şi îmi exprim deschiderea pentru dialog  faţă de toţi cei care vor să-şi 

aducă contribuţia. Nu pot să trec peste acest moment fără să spun că ieri a avut loc în oraşul 

nostru un moment de mare importanţă. În oraşul nostru, într-un centru medical, printr-un 

proiect european care a fost câştigat pe locul I pe ţară  într-o competiţie naţională pentru 

proiecte de cercetare nu numai pe sănătate, ci pe tot ce înseamnă cercetare/inovare, ieri au 

fost livrate în oraul nostru echipamente unice în România care vor duce la realizarea de noi 

priorităţi naţionale. În acest context, o anumită categorie de presă, cu afilieri poate chiar în 

Consiliul local, a înţeles să critice şi să denatureze ideea acestui proiect, încercând să 

prezinte ca pe un interes mărunt al unui consilier  local. Este un proiect de care comunitatea 

noastră şi oraşul nostru trebuie să fie mândru şi nu cred că această abordare  este una 

constructivă. De aceea vă invit pe toţi să conlucrăm, să colaborăm pentru aceste proiecte, 

pentru că acestea sunt  viitorul şi nu să le criticăm la nesfârşit, pentru că e uşor să critici, 

dar trebuie să pui ceva în schimb. 

Dau cuvântul consilierilor înscrişi la cuvânt pentru a se exprima în probleme de 

importanţă publică.   

Dl. consilier Mozes: - bună ziua, stimaţi colegi, doamnă preşedinte, domnule 

primar, intervin inainte de ordinea de zi cu o problemă de urbanism, eu făcând parte din 

comisia de urbanism. La sfârşitul săptămânii trecute, am avut întâlnire cu locatarii din zona 

Tudor, str. Infrăţirii, Muncii, Viitorului şi Armoniei şi doresc să transmit cererile şi 

întrebările dânşilor cât mai scurt şi cât mai la subiect.  Problemele locatarilor din acea zonă 

sunt specifice zonei şi anume, a infrastructurii  în stare deplorabilă şi lipsa parcărilor şi vă 

spun punctual: prima problemă, locatarii de pe str. Viitorului, de la garsoniere, între 

garsoniere şi Podul Poklos. Există un teren care nu este nici zonă verde nici parcare, lângă 

gheenele de gunoi, dacă se poate să se ia în calcul să se facă un proiect pentru nişte parcări 

ecologice acolo, ne-am dus la faţa locului şi am văzut că se pot face în jur de două rânduri 

de locuri de parcare. Nu ştiu dacă este cineva de la Administraţia Domeniului Public ca să 

noteze.  

A doua problemă a fost ce a str. Infrăţirii în spatele blocurilor între nr. 7 şi 17, 

drumul de acces este în stare deplorabilă, plin de gropi, am înţeles că se vor face lucrări de 

schimbare a canalizării anul acesta sau anul viitor, dar chiar până atunci dacă se poate să se 

plombeze că este aproape impracticabil. În al treilea rând, locatarii din str. Armoniei care 

au garajele în spatele Bisericii Greco-Catolice de pe str. Armoniei acolo unde s-a intervenit 

pentru refacerea pârâului Poklos şi s-a stricat drumul de acces, este noroi de cel puţin 30 de 

cm, nu s-a făcut nimic măcar să se pietruiască dacă nu se poate asfalta. Acestea au fost 

cererile şi problemele oamenilor, iar noi ca  şi cetăţeni şi consilieri locali trebuie să luăm în 

serios problemele acestea, care poate pentru unii sunt minore, dar pentru foarte mulţi sunt 

probleme majore. 
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Dl. consilier Peti: - stimate domnule primar, stimaţi colegi, dragi invitaţi, aş dori 

să fac câteva observaţii cu privire la ziua de ieri. În afară de faptul că felicit  pe d-na prof. 

doctor Benedek pentru realizările excepţionale în domeniul cercetării medicale, s-a 

desfăşurat un alt eveniment important pentru comunitatea maghiară, este ziua naţională a 

maghiarilor de pretutindeni care este sărbătorită din 1848 încoace, dar în Tîrgu Mureş 

concret la Piaţa Poştei cum denumim noi în 7 Noiembrie lângă Monumentul Secuilor 

Martiri. (Dacă-mi permiteţi, fac o scurtă paranteză, în incursiunile în istoria oraşului unde 

s-a făcut sau s-a amenajat această statuie, de aceea a fost denumită Piaţa Poştei pentru că, 

căruţele şi caii, înainte când au funcţionat ca şi poştă, acolo au păscut. Şi de acea este 

denumit Piaţa Poştei).  

Eu aş dori să mulţumesc în mod public acelor colegi care au ţinut important ca 

de 15 martie să-mi ureze şi să ne ureze La mulţi ani şi apreciez foarte mult acest gest, este 

un gest de normalitate. 15 martie este important şi datorită faptului că Revoluţia Paşoptistă 

a fost o bună dovadă în care etniile care locuiesc în Transilvania s-au unit în perspectiva şi 

pentru lupta pentru anumite principii, iar principiile acestea sunt libertatea şi fraternitatea 

respectiv egalitate. Cred cu tărie că şi astăzi aceste principii merită să fie dezbătute şi 

merită să ne luptăm împreună pentru a pune în valoare aceste principii fundamentale de 

funcţionare a  unui stat de drept. De aceea, considerăm puţin deplasat sau comportament de 

nerespectare a drepturilor noastre iniţiativa de a organiza o şedinţă a Consiliului local exact 

pe data de 15 martie, când se ştie de 167 de ani întotdeauna în această zi am sărbătorit 

Revoluţia paşoptistă. Nu în ultimul rând, ieri în Parlamentul României a fost înregistrată o 

iniţiativă legislativă de către grupurile politice reunite ale Camerei Deputaţilor şi Senatului 

din partea UDMR, ca 15 martie să devină o zi de sărbătoare a comunităţii maghiare 

recunoscute în România şi ca şi autorităţile publice să aibă dreptul şi posibilitatea de a 

prevedea în bugetele proprii cheltuielile pentru organizarea unor evenimente, a unor 

expoziţii, orice tip de eveniment care se leagă de acest eveniment. 

D-na consilier Benedek: - vă mulţumesc pentru cuvintele de laudă adresate 

activităţii noastre de cercetare şi permiteţi-mi să împărtăşesc felicitările dvs. şi cu dl. 

profesor Benedek Imre care este conducătorul acelui proiect de cercetare, poate nu 

întâmplător, aşa a fost să fie ca sosirea acelor echipamente să aibă loc pe 15 martie.  

Dl. consilier Moldovan: - prin activitatea mea zilnică şi întâlnirile cu cetăţenii, 

nu vreau decât să ridic câteva probleme, o problemă foarte importantă vizavi de chiriaşii 

Primăriei, chiriaşii din blocurile de pe Bd. Pandurilor nr. 44-46, o problemă foarte 

complicată, modul în care Primăria a achiziţionat aceste apartamente şi le-a închiriat către 

cetăţeni, blocurile fiind construite cu parcare subterană, ori aceste parcări subterane nu au 

fost achiziţionate, în momentul de faţă nu există locuri de parcare în jurul acestor blocuri, 

iar parcările subterane sunt închiriate de către societatea proprietară de drept a acestor 

spaţii comerciale  parter şi parcările subterane, către E-on Gaz. Eu vă solicit domnule 

primar, ca în perioada următoare şi cu sprijinul nostru, să găsim o soluţie probabil bună, ca 

aceste parcări subterane să fie achiziţionate de către Primăria Tîrgu Mureş şi redate 

chiriaşilor. Vă rog să mă credeţi că în jurul acestor blocuri, momentan este un calvar. Pur şi 

simplu chiriaşii nu pot să parcheze în zona blocurilor Pandurilor 44-46. Acelaşi lucruri se 

întâmplă şi la blocurile ANL, chiriaşi ai noştri de pe str. Molter Karoly nr. 11, vizavi de 

Centrul de transfuzii. Câteva parcări inexistente raporat la numărul de apartamente, dar şi 
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acele parcări inexistente sunt zi şi noapte ocupate de către maşini din toată ţara. Chiriaşii 

nostri nu numai că nu pot să parcheze undeva, când vin de la cumpărături, etc., îşi 

parchează maşinile în 7 Noiembrie. Este o situaţie deloc bună privind un trai decent.  

În altă ordinea de idei, solicit A.D.P. ca până la rezolvarea acelor parcări 

subterane la blocurile din Pandurilor 44-46, să identifice locuri în această zonă care să fie 

amenajate parcări de suprafaţă.  

În altă ordine de idei, aş dori să solicit Direcţiei şcoli şi secretariatului, să 

notifice şcolile din Tîrgu Mureş, şcoli gimnaziale, licee, etc., ca înainte de a programa 

consiliile de administraţie la şcoli să se informeze în prealabil de activitatea noastră a 

consilierilor şi pot spune că foarte multe dintre consiliile de administraţie şi cred că şi 

colegii sunt în asentimentul meu, se suprapun fie cu comisiile de specialitate fie cu 

şedinţele Consiliului local. Ca atare, şi astăzi am avut Consiliu de administraţie la 

Gimnaziul Dacia care s-a suprapus cu şedinţa de Consiliu. Ca să mai destind atmosfera, 

ştim că IT-ul a cunoscut o dezvoltare uriaşă în ultimul timp, dar  totuşi teleportarea încă nu 

au reuşit să o realizeze.  Ca atare, nu putem participa şi la comisii, şi la consiliul de 

administraţie. 

Dl. consilier Csiki: - stimate domnule primar, stimată d-nă preşedinte, stimaţi 

colegi, am primit o veste destul de grea pentru mine când am citit că avem şedinţă 

extraordinară în 15 martie, ţinând cont că toată lumea, sau trebuia să ştie multă lume că noi 

în data de 15 martie sărbătorim de la ora 16. Nouă ne-a căzut greu această situaţie. După 

care s-au sesizat anumite persoane şi au amânat pe data de 16, am fost chemaţi la o comisie 

unde mansardarea Şcolii Bernady nu a fost pe ordinea  de zi, iar un consilier local coleg cu 

noi şi-a permis să spună, „ce vrea UDMR, că nu există şcoala aia maghiară pe listă şi din 

cauza asta nu trec alte proiecte?” Vreau să precizez că şcoala respectivă nu este una 

maghiară, are o denumire de Bernady Gyorgy, iar acolo sunt 400 de copii maghiari şi 400 

de copii români, plus-minus. Iar eu chiar că rămân cu un gust amar ca în 2017 alte subiecte 

să nu avem, decât subiecte etnice în tot oraşul. E o problemă majoră că tot în 2017 atât 

Primăria cât şi Consiliu local împreună cu I.S.J. şi Ministerul, nu am reuşit să rezolvăm 

situaţia Liceului Romano Catolic. Da, acolo putem vorbi de o şcoală maghiară.  

Ii felicit pe cei care au fost prezenţi azi din partea oamenilor de afaceri, am 

urmărit cu atenţie, un domn care a vorbit mai mult pe nume Pop Cosmin, o dată nu a 

pronunţat cuvântul etnic. Numai de afaceri, juridic, economic, şi bravo lui. Il felicit şi cred 

că Tîrgu Mureşul dacă se zvoneşte că este cel mai mare oraş  pentru că are aeroportul la 

Cluj şi gara CFR la Sighişoara, să nu ne izolăm şi mai tare să ducem acest aeroport şi gara 

mai departe de Tîrgu Mureş. Să lăsăm etnicul şi să fim oameni! 

Dl. consilier Kovacs: - stimaţi colegi, despre importanţa zilei de 15 martie, dl.  

Peti a vorbit foarte explicit. Aş avea o rugăminte: să ne consultaţi înainte să aveţi o decizie 

importantă,  cu noi, cu şefi de fracţie, dl. Csiki Zsolt. 

Dl. consilier Bako: - stimaţi colegi, am luat cuvântul pentru că au trecut 7 luni 

de când am cerut cu colegii mei  pe executiv, pe dl. secretar pe dl. primar, ca să asigure 

traducerea simultană. De atunci s-a schimbat şi Secretarul municipiului,  avenit dl. 

Szoverfi, şi îl rog pe dl. secretar ca să ajute la utilizarea aparaturii. Eu nu am văzut 

demersuri pentru a găsi un traducător. Legea spune clar: în consiliile locale în care 

consilieri locali aparţinând cel puţin o cincime din numărul total, la şedinţele de consiliu se 
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poate folosi şi limba maternă. In aceste cazuri se va asigura prin grija primarului traducerea 

în limba română. 

Dl. consilier Szaszgaspar: - domnule primar, stimaţi colegi, în primul rând m-aş 

adresa executivului şi directorilor, privind cele întâmplate săptămâna asta. Noi grupul 

U.D.M.R. vrem o comunicare mult mai bună şi deschisă, am fost pui în faţa fapttei, a fost 

convocată o şedinţă de urgenţă, o şedonţă de comisie unde ni s-au prezentat proiectele 

şcolare. Normal, au fost lipstă punctele 3 şi 4, proiectul cu Şcoala Bernady, unde ni s-a 

explicat că au fost nişte greşeli. Ulterior s-a rezolvat, dar acest lucru  noi venim aici şi nu 

suntem o maşină de votat, vrem să fie transparent, să ştim lucrurile, să fie totul în ordine. 

Asta aş dori, ca să fim înştiinţaţi din timp, să ştim, să avem o comunicare cât mai bună, 

facem parte din consiliile de administraţie ale şcolilor, să avem o comunicare şi cu ei cât 

mai bună, pentru că dacă le promitem ceva şi vrem să facem ceva, şi noi să fim informaţi 

din timp, că toate demersurile şi toate problemele se rezolvă. Asta este dorinţa noastră, 

vrem o comunicare cât mai bună. 

D-na consilier Furo: -  stimaţi colegi, stimată d-nă preşedintă, domnul primar, 

nu aş vrea să repet ceea ce au spus colegii, eu aş mulţumi acelor proiectanţi şi acelor colegi 

din cadrul Primăriei care au reuşit printr-o muncă grea să aducă pe lista pe care o vom vota 

astăzi, şi şcoala Bernady, astfel şcoala să spere la bani penrru reparaţii capitale sau pentru 

dotarea şcolii. Aceasta mulţumesc în numele consiliului de administraţie a şcolii din care 

fac parte. 

Dl. consilier Bakos: - eu nu o să vorbesc nici de 15 martie şi nici de comunicare 

cu executivul, dar în mod sigur că sunt lucruri de îmbunătăţit, dar doresc să vă atrag atenţia 

şi exemplul zilelor trecute şi exemplul de astăzi, că este nevoie de un regulament de 

funcţionare care să permită munca în condiţii normale.  

Dl. consilier Makkai: – domnule primar, aş dori să dau glas alegătorilor care m-

au trimis aici în Consiliu şi care au aflat cu mare nedumerire că pe ziua de ieri, ziua 

maghiarimii de pretutindeni, a fost programată o şedinţă extraordinară a Consiliului local. 

Şi au invocat ca motiv temeinic că totuşi oraşul Tîrgu Mureş se mândreşte cu faptul că are 

cea mai numeroasă populaţie de etnie maghiară în afara graniţelor Ungariei. Asta la primul 

punct, latura politică a intervenţiei mele. 

 A doua problemă la care m-aş referi este de ordin tehnic, pe care am mai ridicat-

o şi în mandatele anterioare, dar văd că nu s-a îmbunătăţit situaţia în ultimii ani, ba 

dimpotrivă constat că se înrăutăţeşte. Este vorba de semanforizarea intersecţiilor cu 

semafoare cu ceas. Toţi care suntem cu maşini şi circulăm prin oraş, vedem cât de utile 

sunt şi cât de fluide  fac trecerea prin intersecţie a maşinilor, aceste instalaţii foarte 

ingenioase. Insă când sunt defecte, deja din obişnuinţă stăm şi blocăm, se blochează 

circulaţia şi dintr-o fluidizare aceste utilaje devin o povară, o piedică a traficului prin oraş 

care este foarte aglomerat, mai ales de când avem şi problema cu parcările. Eu aş dori ca să 

vedem la nivelul conducerii primăriei împreună cu factorii care sunt responsabili pentru 

acest domeniu, ce am putea face pentru ca aceste echipamente să devină într-adevăr utile 

pentru noi toţi care circulăm prin oraş. 

Dl. consilier Magyary: - stimate domnule primar, stimaţi coelgi, aş dori să 

solidarizez cu colegii mei din fracţiunea UDMR şi să-mi exprim nemulţumirea faţă de 

convocarea nepotrivită a şedinţei de plen care trebuia să se ţină în ziua de 15 martie şi 
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propun mai multă atenţie şi din parta colegilor şi din partea executivului în luarea acestor 

decizii. 

Dl. consilier Papuc: - şi eu vreau să le urez La mulţi ani colegilor de la 

U.D.M.R. în special, dar la modul general maghiarilor de pretutindeni, pentru ieri cu ocazia 

zilei de 15 martie, dar vreau să mă opresc cu precădere asupra convocatorului şi ordinii de 

zi pe care o avem astăzi. Pentru că mâine, 17 martie, este ultima zi în care se pot transmite 

aceste proiecte pe P.N.D.L., toate sunt parte din P.N.D.L.,unde s-au făcut studii de 

fezabilitate, aceste proiecte naţionale pe care le-a făcut şi Guvernul Năstase, acum vedeţi că 

face şi Guvernul Grindeanu, aceste proiecte naţionale, 6.500 de proiecte la nivel naţional, 

cu o valoare totală undeva la 29,7 miliarde de lei noi. Ne-am bucurat acum o săptămână şi 

de prezenţa d-nei ministru al dezvoltării care a fost la Consiliul Judeţean, s-a întâlnit cu toţi 

primarii, indiferent de culoare politică, toate proiectele le-a preluat, le-a centralizat şi 

comunică permanent, chiar ieri am fost la Consiliul Judeţean, şi comunică permanent unde 

sunt vicii, unde nu sunt calculate bine sumele, unde proiectele nu sunt destul de  bine 

făcute, pentru a le corecta în timp util pentru ca acestea să poată trece în faza a doua, 

ulterior în faza a treia şi ulterior să fie finanţate. De aceea e important, că noi avem un 

număr  de 14 din câte am văzut eu, poate şi mai multe proiecte pe care le transmitem dacă 

înţelegem să le votăm  şi dacă înţelegem importanţa acestor proiecte pentru dezvoltarea 

oraşului care  este al tuturor. Acesta trebuire să fie mesajul, să avem înţelepciunea să votăm 

aceste proiecte, nu contează ce, pentri că şcolile sunt ale noastre, drumurile sunt ale 

noastre, ale tuturor cetăţenilor din Tîrgu Mureş. Eu zic că astăzi să avem înţelepciunea să 

votăm aceste poriecte pentru ca executivul primăriei să le transmită la Bucureşti şi cu mare 

noroc şi cu lobi şi din partea parlamentarilor mureşeni de la  toate partidele politice, să  

poată fi finanţate şi să se realizeze aceste proiecte. Acesta este gândul meu de astăzi, să 

avem înţelepciunea atunci când vom vota aceste proiecte. 

Dl. consilier Bălaş:  - în ultimele zile am primit trei petiţii de la diverşi cetăţeni, 

şi aş dori să le dau citire.  

Dl. Moldovan Cristian spune  „am trimis o interpelare către A.N.L. privind 

anumite aspecte legate de locuinţe aflate pe raza localităţii Tîrgu Mureş, una dintre 

singurele localităţi din ţară în care nu s-a pus în vânzare nicio locuinţă de acest tip. Mai jos, 

vă prezint atât solicitarea mea cât şi răspunsul primit de la A.N.L.. Motivul pentru care 

apelez la dvs. este de a vă cere  ajutorul în obţinerea unor răspunsuri din partea 

administraţii locale cu privire la reticenţa acesteia de a vinde aceste locuinţe, care o dată cu 

trecerea timpului, aşa cum menţionam şi în solicitare, se degradează de la an la an, fără a se 

asigura nici un fel de servicii de întreţinere. Reticenţa este cu atât mai inexplicabilă cu cât 

din răspunsul primit din partea A.N.L. prezentat mai jos, am aflat că s-au făcut solicitări 

către administraţia locală pentru a începe procedurile de vânzare a locuinţelor, însă, se pare 

că faţă de alte administraţii locale, aici local nu se doreşte acest lucru. Vânzarea ar fi mult 

mai oportună după părerea mea, mai ales acum  în condiţiile majorării semnificative a 

chiriilor”. Asta este prima dintre petiţii.  

Am mai primit o petiţie de la d-na Şanta Maria care spune „domnilor consilieri, 

în numele locatarilor de pe str. Apelor şi str. Cotului continuarea str. Apelor, vă rog să ne 

alocaţi fonduri pentru asfaltarea străzilor. Momentan, aceste două străzi sunt dezastruoase, 

gropi imense, fără trotuar. Vă invit să ne vizitaţi să vedeţi condiţiile în care circulăm, deşi 
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plătim taxe foarte mare. Aceste două străzi sunt undeva în zona Podeni şi nu sunt foarte 

lungi ca şi distanţă.  

O altă petiţie, „bună ziua, vă prezint nemulţumirea mea, în data de 26.08.2016 

am depus o cerere cu nr. 45.184 referitoare la repartizarea unei locuinţe în blocul de pe str. 

Pandurilor  nr. 44-46, nu am primit nici  acum un răspuns în acest sens. Se spune că tot ce 

se discută în şedinţele de Consiliu local este transparent. Eu nu am găsit nicăieri o listă cu 

persoanele care au solicitat o locuinţă în acest bloc, să ştiu cel puţin pe cel loc sunt şi cât 

mai am de aşteptat”.  

D-na consilier Benedek. – ca o remarcă, cred că fiecare dintre noi consilierii 

locali, primim foarte multe petiţii de la cetăţeni, avem şi program de audienţe conform 

reglementărilor în vigoare şi dacă venim fiecare să citim toate petiţiile pe care le-am primit, 

în plen, nu ştiu dacă ajungem undeva. Dar v-am ascultat cu mare atenţie, sunt convinsă că 

sunt de interes general, e doar ca o rugăminte pe viitor să încercăm să le interpretăm prin 

filtrul nostru de consilieri. 

Dl. consilier Bălaş: - doamnă preşedintă, cu tot calmul de care sunt renumit, nu 

ştiu de ce tot timpul îmi faceţi doar mie observaţii. Dl. Mozes Levente s-a întâlnit cu 

oamenii pe str. Infrăţirii.  Doamnă preşedintă, tot timpul vă faceţi un obicei în a-mi face 

mie observaţii, ceea ce nu mi se pare normal. 

Dl. consilier Matei: - domnule primar, d-nă preşedinte, municipalitatea, într-o 

anumită perioadă a rezolvat probleme stringente ale noastre, mă refer la două aspecte - 

câinii vagabonzi sau cerşetorii. A apărut un nou sindrom la nivelul municipiului Tîrgu 

Mureş – sindromul boschetarii, care din păcate s-au localizat şi s-au înmulţit şi se regăsesc 

în casele naţionalizate care nu sunt întreţinute şi nu sunt reparate, şi în fostele centrale 

termice. Va trebui şi aici să gândim să găsim o soluţie, că pot să dau cel puţin şapte 

exemple de puncte unde se adună şi unde stau, şi sunt un real pericol pentru cetăţenii din 

zonă.  

A doua problemă, s-a discutat despre Şcoala Bernady, da, într-adevăr Şcoala 

Bernady  a fost proiectată pentru un efectiv de aproximativ 600 de elevi, au funcţionat 

acolo în medie 600-650 de elevi până acum 2 ani, o dată cu mutarea Gimnaziului Europa la 

Liceul de Construcţii, o parte dintre copii s-au mutat la Şcoala Bernady, fiind o şcoală 

centrală, plus aproximativ 150 de copii vin din zonele adiacente  acestei unităţi de 

învăţământ şi astfel s-a ajuns în momentul de faţă undeva la o populaţie şcolară de 950 de 

elevi, lucru pe care sigur, şcoala nu-l poate gestiona şi administra în acest moment. 

Problema mansardării este o problemă  de durată, dar să nu fim puşi în situaţia  dificilă de a  

nu găsi o soluţie, un plan B, în rezolvarea ca acei copii să înveţe în condiţii relativ normale. 

Momentan şapte clase învaţă în clădirea Liceului Avram Iancu. Vor fi din toamnă probabil 

10 clase. O primă intervenţie trebuie făcută acolo, până când se vor găsi soluţii sau până 

când cei care sunt direct responsabili de proiectarea cifrei de şcolarizare pentru unităţile de 

învăţământ, să le facă aşa cum trebuie. Pentru că şcolile, tot aud de reţea şcolară. Şcolile 

sunt, clădirile sunt, nu le-a luat Primăria, nu le-au luat consilierii, noi suntem acuzaţi în 

mass-media că am fi făcut ceva cu unităţile de învăţământ. Nu. Sunt acolo, dar nu sunt 

calibrate bine şi nu sunt populate aşa cum trebuie. În momentul în care s-a construit o 

şcoală într-un cartier, şcoala respectivă s-a construit cu un scop: de a deservi populaţia din 

cartierul respectiv. Acum, e o harababură, e o situaţie neplăcută, cele 36 de clase de la 
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Gimnaziul Bernady nu au unde învăţa. Pentru că circumscripţiile arondate pentru unităţile 

de învăţământ nu se mai respectă, vin copii şi din afara municipiului  cu toate că de la 

Cristeşti sau Sînpal se pot opri la Gimnaziul Serafim Duicu. Nu. Toată lumea vrea în 

centru. Ori, nu se poate. Trebuie să înţelegem şi să respectăm nişte reguli, iar cei care ne 

acuză pe noi că avem probleme cu reţeaua şcolară, nu suntem noi de vină. Sunt cei care au 

aprobat şi nu au respectat circumscripţiile şcolare şi alte metode prin care copii să rămână 

şi să se şcolarizeze în şcolile care au fost proiectate pentru dânşii.  

D-na consilier Benedek: - dl. consilier Moldovan, aţi mai vorbit o dată, aşa încît 

numai dacă aveţi intervenţie pe procedură. 

Dl. consilier Moldovan: - dacă tot suntem la nivelul de informare, ca şi salariat 

al Companiei de Căi Ferate, nu vreau decât să-l informez pe stimabilul domn Csiki şi sper 

să nu se supere pe mine, Gara CFR se află în Tîrgu Mureş, pe str. Liviu Rebreanu nr. 52, 

este o clădire amenajată foarte frumos în ultima perioadă, cu fonduri europene, şi este şi 

funcţională. 

D-na consilier Benedek: - mulţumim pentru precizare. 

Dl. consilier Dumitru: - în primul rând, daţi-mi voie să mă adresez colegilor de 

etnie maghiară, atât de la P.O.L. cât şi de la U.D.M.R., să vă spun şi eu La mulţi ani. In 

calitatea pe care am avut-o până în 2013 cea de ofiţer jandarmi, mi-am adus contribuţia la 

asigurarea unui climat de normalitate civică pe raza judeţului Mureş şi a judeţului Harghita, 

ca manifestările dedicate zilei de 15 martie să se desfăşoare în condiţii de normalitate 

civică. O mare parte dintre dvs. cunoaşteţi foarte bine, cu unii dintre dvs. în timpul carierei 

mele am colaborat ca aceste activităţi să se desfăşoare foarte bine. Chiar dacă unii au dorit 

altceva la vremea respectivă, în anii respectivi, am reuşit să stăpânim situaţia. Vreau să 

ridic şi eu problema la care a făcut referire şi dl. Csiki, e vorba de Liceul Catolic, într-

adevăr este o doamnă aici în sală pe care o cunosc de foarte mulţi ani, de multe ori am 

discutat subiectul şi eu cu doamna, sunt convins că şi dvs. şi cu alţi părinţi, va trebui să 

găsim, domnule Csiki, o rezolvare cât mai repede. Semnalul de alarmă tras de Inspectoratul 

Şcolar e destul de delicat, ştiu că dl. primar face eforturi deosebite ca să rezolve problema, 

haideţi să-l sprijinim şi să nu lăsăm pe umerii dânsului, noi să găsim soluţia şi să o facem 

să fie ok. Nu e vorba de această doamnă, nu e vorba de ceilalţi părinţi, e vorba de copii. Ei 

nu au nici o vină în toată ecuaţia aceasta şi să lăsăm totul deoparte să găsim soluţia cea mai 

potrivită ca să facem să se desfăşoare activitatea de învăţământ aşa cum trebuie, cu aceşti 

copii. 

Dl. primar Florea: - domnilor consilieri,  să ştiţi că 15 martie, în ciuda tuturor 

celor care aţi vorbit foarte mult, v-am ascultat cu atenţie, să ştiţi că a fost o greşeală 

regretabilă şi cred că a pornit de la ceva maghiari din primărie. Nicidecum cineva şi-a 

imaginat că în 15 martie nu poate avea loc o şedinţă de consiliu. Aşa s-au gândit, neştiind 

probabil că sunteţi angrenaţi în tot felul de alte activităţi. Vă spun cu toată sinceritatea. 

Singura problemă care s-a pus, rapiditatea cu care trebuie adoptate o serie de măsuri ca să 

nu devină defazate. Asta a fost intenţia Guvernului şi s-a dat curs rapid. La fel de rapid 

când s-a spus despre 15 martie, chiar mi s-a adus la cunoştinţă că e 15 martie, şi am spus să 

o retragă sau să faceţi mai repede sau mai târziu. Cu asta, vă transmit ca să ştiţi direct de la 

sursă că nu a fost nici un fel de intenţie. Şi eu vă doresc La mulţi ani, cu toate că e un prilej 

de multe ori de a mă critica suplimentar,  nu e nici un fel de problemă.  
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Ce vreau să vă spun legat de Bernady, care deschideţi un subiect iarăşi pe 

undeva din lipsă de dialog şi se nasc interpretări câteodată nedorite. Nu s-a dorit în nici un 

fel periclitarea tuturor şcolilor, la fel cum nu am pus toate şcolile într-o singură Hotărâre de 

Consiliu şi aprobate în bloc, doamne fereşte, una nu îndeplineşte ceva condiţii şi se resping. 

Astea se resping cu uţirinţă. Guvernul, sigur, dă cu multă generozitate la început temele de 

casă, dar eu vă sfătuiesc să le număraţi la sfârşit. M-aş bucura să intre şi această situaţie. 

Cel puţin Şcoala Bernady, vă garantez că dacă se numea Şcoala nr. 2 cum s-a numit când a 

făcut şi fiul meu şcoala acolo, nu era nici un fel de problemă. Nu uitaţi că la denumirea 

Şcolii Bernady am avut o contribuţie semnificativă  spunând-o foarte clar că dacă a fost 

făcută de Bernady, să poarte numele de Bernady, la fel ca şi Şcoala Dandea să poarte 

numele de Dandea. Câteva date, care vreau să nu cădeţi iar în pledoarii care pot să nască 

interpretări. A spus-o  foarte bine doamna consilier, reparaţii dotări, etc. Asta cuprind 

majoritatea şcolilor. Când  s-a pus problema mansardării, este cu totul şi cu totul altceva. 

Mansardare la o şcoală, ai toate şansele să-ţi pice materialul, având în vedere  că orice 

fundamentare a numărului de şcolarizări de acolo, te poate duce în această situaţie. Eu cred 

că arondarea şcolii Avram Iancu  Şcolii 2, este o rezolvare. La fel cum Primăria în urmă cu 

vreo 7 ani a făcut un corp de clădire nou iar acum am intrat în discuţie, refaţadizarea, chiar 

i-am recomandat doamnei director să deschidă uşa din faţă. Nu sesizaţi umilinţa în Tîrgu 

Mureş când copii sunt tot timpul duşi prin spate? De ce nu susţineţi ca inspectorul general 

să hotărască acest lucru? Mi se pare umilitor o şcoală să fie nici de sărbătoarea şcolii sau  

de final de an şcolar nu se deschide clădirea din faţă. E valabil şi pentru Bernady şi pentru 

Unirea, mă rog, la Unirea se intră prin faţă, dar cei de la Papiu sau de la Bolyai. 

Să vă spun cu 57% din aceşti copii la Şcoala 2, la Gimnaziul Bernady, sunt copii 

din alte zone. Conform oricărei proceduri de avizare de  reţea, trebuie să ţineţi cont de asta. 

O să ţineţi la vremea respectivă, numai vă dau nişte date că să nu apară nici un fel de 

interpretări. În rest, noi am trecut-o ca să nu fie nici cea mai mică problemă, dar să ştiţi că 

acesta a fost motivul retragerii mansardării exact ca să nu cumva să pericliteze şi 

reabilitarea ei sau modernizarea ei. În rest, vă doresc succes. Să ştiţi că aţi pierdut deja o 

oră, sau aţi câştigat-o; nu ştiu, în orice caz, pentru recomandările din zona Armoniei, este 

un punct de vedere pe care-l luăm în calcul, la fel şi Poliţiei locale, vă recomand ca multe 

interpelări sau ce primiţi să le faceţi direct la direcţiile respective pentru că astfel ajung 

foarte rapid şi bănuiesc că aveţi posibilitatea să-i întrebaţi sau să vă dea soluţii la rezolvarea 

lor. 

În ce priveşte traducătoarea, da este traducătoare de limbă maghiară în limba 

română. Numai că o să o rog să vină la şedinţă. Este definită tot de dvs. este post înfiinţat şi 

am impresia că e rătăcită pe undeva, chiar nu ştiu de ce nu a venit. 

D-na consilier Benedek: - eu mă bucur că această oră a decurs într-o atmosferă  

normală, într-o atmosferă lucrativă şi nu au existat diversiuni sau provocări. 

Dl. consilier Hermann: - mulţumesc, doamnă preşedintă, voi vorbi în două 

limbi. 

În primul rând, sunt în asentimentul colegilor mei de la UDMR în ceea ce 

priveşte programarea şedinţei extraordinare în data de 15 martie, care este de altfel 

sărbătoarea maghiarilor de pretutindeni. Am avut şi eu un sentiment mixt când am fost 

înştiinţat de data convocării şedinţei, aveam sentimentul că poate este o provocare, poate că 
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este doar o greşeală neintenţionată, eu oricum mă bucur că s-a clarificat şi acest aspect. 

Despre ceea ce voiam să vorbesc eu astăzi este situaţia Liceului Teologic Romano-Catolic 

care în ultimele luni de zile din prisma evenimentelor petrecute de la discuţiile din luna 

octombrie, noiembrie, situaţia s-a agravat. Vreau să fac un apel constructiv şi împăciuitor 

către colegii mei consilieri: să ne aşezăm la masă şi în sfârşit să găsim o soluţie. Toată 

lumea se aruncă în discursuri politice, toată lumea caută un ţap ispăşitor, toată lumea arată 

cu degetul într-o direcţie, într-o poveste stufoasă care are mai mulţi actori. Sunt implicaţi 

Consiliul local, Primăria, Direcţia Şcoli, Inspectoratul Şcolar Judeţean, Ministerul 

Educaţiei, organele de cercetare penală – DNA şi inclusiv instanţele de contencios-

administrativ. A devenit tot mai stufoasă povestea asta, dar în fond cei care au cel mai mult 

de suferit sunt acei 400 de elevi şi 800 de părinţi şi aproximativ 60 de cadre didactice, care 

pe zi ce trece îşi pierd tot mai mult speranţa. Asta rezultă din discuţiile pe care le-am avut 

şi eu şi mai mulţi colegi de-ai mei cu aceşti oameni. Când în luna noiembrie am propus ca 

aşa cum prevede şi Legea administraţiei publice locale – Legea 215/2001, în ceea ce 

priveşte posibilitatea şi oportunitatea înfiinţării unor comisii mixte în asemenea situaţii, în 

care am spus să fie membri consilieri locali, lucrătorii de la Direcţia şcoli, dl. secretar, 

executivul, dl. primar, etc. să găsim soluţii. Pentru că nu se ajungea în această situaţie dacă 

undeva totuţi ceva greşeală nu s-ar fi făcut. Rămâne de văzut unde s-a greşit. Vrem să 

participăm şi noi la adoptarea unei soluţii corecte, juste, dar dincolo de toate, legală. Dar nu 

se poate în condiţiile în care noi suntem deja a treia oară am fost exclusi de la discuţiile şi 

tratativele privind adoptarea unei soluţii la Gimnaziul Romano- Catolic. În fond, copiii şi 

părinţii au cel mai mult de suferit. De aceea, înlăturând toate jignirile pe care le-am primit 

până acum, că am fost, ni s-a spus că ne dăm experţi jurişti, dl. primar a spus că unii 

generează psihoze, în speţă s-a referit la noi, pe care de luni de zile numai derbedei ne 

numeşte, pentru că se pare că altceva nou nu poate legat de persoana noastră. Dar haideţi să 

găsim o soluţie, şi credeţi-mă nu îmi pasă cine culege laurii succesului în această poveste, 

putem să ridicăm de mâine o statuie la două personaje din această sală, un român şi un 

maghiar care îşi dau mâna în spiritul armoniei şi frăţiei interetice, să le ridicăm altora 

statuie, dar să se rezolve problema. Pentru că în fond şcoala aceasta deja  funcţionează de o 

bună vreme şi ar foarte păcat să trântim cu ea de pereţi doar datorită faptului că există ori 

rea voinţă din partea cuiva, ori o lipsă de profesionalism, ori pus şi simplu multora le este 

teamă. Dragi colegi, nu vă fie teamă. Nouă nu ne este teamă. Faptul că există o cercetare 

penală în speţă, nu înseamnă că noi am încălcat legea doar pentru că poate cu prezumţia de 

nevinăvăţie care li se cuvine persoanelor implicate în acea poveste, poate s-a greşit undeva. 

Haideţi să găsim în sfârşit o soluţie justă, corectă şi dincolo de  toate, legală.  

D-na consilier Benedek: - mulţumesc domnilor consilieri pentru aceste 

intervenţii care arată implicarea noastră a tuturor în problemele comunităţii. Înainte de a 

supune la vot ordinea de zi, permiteţi-mi ca în calitate de preşedinte de şedinţă să adresez şi 

eu un sincer La mulţi ani membrilor Consiliului local de etnie maghiară, dar şi tuturor 

cetăţenilor de etnie maghiară din acest oraş, şi totodată pemiteţi-mi să-mi fac mea culpa, 

cred că era mai bine dacă începeam şedinţa cu această urare, dar mai bine mai târziu decât 

niciodată. La mulţi ani! 

In cele ce urmează, voi supune la vot ordinea de zi, este ordinea de zi pe care aţi 

primit-o cu ocazia şedinţelor din comisii, o aveţi în mape, este ordinea de zi care include 
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punctele 3 şi 4 despre care s-a discutat, cele referitoare la Şcoala Bernady. Nu au existat 

propuneri de retragere de pe ordinea de zi, aşa încât supun la vot această ordine de zi. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

Trecem la discuţiile pe marginea punctelor  de pe ordinea de zi. Aş face o 

menţiune care este valabilă pentru primele 28 de puncte de pe ordinea de zi. În şedinţa 

comună a comisiilor care a avut loc alaltăieri, nu s-au adoptat rezoluţii referitoare la 

punctele de pe ordinea de zi, dar există acest raport căruia i-aş da citire, raport din partea d-

nei director Năznean, care acordă aviz favorabil expunerilor de motive prezentate, cu 

menţiunea că sumele necesare vor fi prevăzute în bugetul local, numai după încheierea 

contractelor de finanţare cu Ministerul Dezvoltării Regionale, administraţia publică şi 

fonduri europeme, pentru etapa II a PNDL. 

Dl. secretar Szoverfi: - înainte de a proceda la vot, având în vedere prevederile 

Legii nr. 393/2001, ale Legii nr. 215/2001 şi nr. 161/2003, referitor la regimul conflictului 

de interese şi incompatibilităţi, v-aş recomanda în cazul în care probabil sunt persoane care 

au votat aceste liste în cadrul consiliilor de administraţie ale şcolilor, sunt liste cu 

echipamente, etc. probabil ar fi mai bine să se abţină de la vot. Dacă v-aţi ocupat, m-am 

uitat şi pe site-ul A.N.I. şi am găsit speţe în care s-a găsit conflictul de interese. Eu v-aş 

recomanda dacă aţi votat asemenea liste, să nu votaţi acum sumele pentru ele. Cred că ar fi 

cel mai corect. 

D-na consilier Benedek: - sau dacă sunt membrii în consiliile de administraţie 

ale şcolilor respective, chiar dacă nu au votat, pot vota? 

Dl. secretar Szoverfi: - consider că nu pot vota. 

D-na consilier Bedenek: - nici dacă sunt, că poate sunt membrii în consiliile de 

administraţie, dar au absentat de la acele şedinţe.  

Dl. Secretar Szoverfi: - exact.  

D-na consilier Bedenek: - cred că e important să precizăm. 

Dl. consilier Bakos: - ca fapt divers. Noi suntem în acele consilii de 

administraţie pentru a apăra interesele municipalităţii, deci nu văd conflictul de interese, 

dar ştiu să dl. Szoverfi are dreptate că şi eu am văzut asemena situaţii, dar este o chestie 

haioasă, în sensul că trimitem pe careva acolo să apere interesele oraşului şi ne trezim că 

este în conflict de interese.  

Dl. consilier Hermann: - procedural, sper că nu am înţeles greşit nici unul din 

această sală, exemplificând puţin situaţia aceasta. Sunt membru în două consilii de 

administraţie, la Liceul Vocaţional de Artă şi la Gimnaziul Friedrich Schiller. Asta 

înseamnă că în cazul celor două şcoli în care sunt membru în consiliul de administraţie, mă 

abţin, însă susţin toate şcolile. Practic, noi va trebui să fim astăzi constructivi şi să ne 

susţinem reciproc şcolile colegilor în care sunt ei membrii în consiliile de administraţie, dar 

să fim atenţi să ne abţinem la vot la şcolile unde suntem membri, ca să nu ajungem în 

situaţia respectivă. Am înţeles corect, domnule secretar? 

D-na consilier Benedek: – dacă nu sunt alte intervenţii, observaţii, trecem la 

punctul 1 din ordinea de zi. 
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Punctul nr. 1 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea documentaţiei de avizare a lucrărilor de 

intervenţii şi a indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „REABILITARE 

ŞCOALĂ GIMNAZIALĂ NR. 7” Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: -  supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Bogoşel C., Csiki Z.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea finanţării din bugetul local pentru 

categoriile de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional 

de Dezvoltare Locală, a obiectivului de investiţii „REABILITARE ŞCOALĂ 

GIMNAZIALĂ NR. 7” Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: -  supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Bogoşel C., Csiki Z.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea documentaţiei de avizare a lucrărilor de 

intervenții şi a indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul „MANSARDARE ŞI 

REABILITARE FAŢADĂ CLĂDIRE ŞCOALĂ GIMNAZIALĂ DR. BERNÀDY 

GYÖRGY TÎRGU MUREŞ”: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Furo J., Todoran R.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind  asigurarea finanţării de la bugetul local pentru 

categoriile de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional 

de Dezvoltare Locală, a obiectivului de investiţii „MANSARDARE ŞI REABILITARE 

FAŢADĂ CLĂDIRE ŞCOALĂ GIMNAZIALĂ DR. BERNÀDY GYÖRGY TÎRGU 

MUREŞ”: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 19 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 2 abţineri (Furo J., Todoran R.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea achiziţiei dotărilor cu echipamente şi 

mobilier specific didactic şi de laborator pentru Liceul Tehnologic Avram Iancu Tîrgu 

Mureş, finanţate prin Programul Naţional de Dezvoltare Locală: 
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D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Furo J., Todoran R., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea finanţării din bugetul local pentru 

categoriile de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional 

de Dezvoltare Locală pentru dotările cu echipamente şi mobilier specific didactic şi de 

laborator pentru Liceul Tehnologic Avram Iancu Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Furo J., Todoran R., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea achiziţiei dotărilor cu echipamente şi 

mobilier specific didactic şi de laborator pentru Liceul Tehnologic Electromureş Tîrgu 

Mureş, finanţate prin Programul Naţional de Dezvoltare Locală: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 1 abţinere (Miculi V.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 

(Nu au votat d-nii consilieri Bakos L. şi Kovacs L.) 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea finanţării din bugetul local pentru 

categoriile de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional 

de Dezvoltare Locală pentru dotările cu echipamente şi mobilier specific didactic şi de 

laborator pentru Liceul Tehnologic Electromureş Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 1 abţinere (Miculi V.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi o abţinere. 

(Nu au votat d-nii consilieri Bakos L. şi Kovacs L.) 

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea achiziţiei dotărilor cu echipamente şi 

mobilier specific didactic şi de laborator pentru Liceul Tehnologic Gheorghe Şincai Tîrgu 

Mureş, finanţate prin Programul Naţional de Dezvoltare Locală: 

D-na consilier Benedek: -  supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 4 abţineri (Bogoşel C., Bako S., Csiki Z., Gyorfi J.) 
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Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 4 abţineri. 

Punctul nr. 10 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea finanţării din bugetul local pentru 

categoriile de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional 

de Dezvoltare Locală pentru dotările cu echipamente şi mobilier specific didactic şi de 

laborator pentru Liceul Tehnologic Gheorghe Şincai Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: -  supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 16 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 5 abţineri (Bogoşel C., Dumitru P., Bako S., Csiki Z., Gyorfi J.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 5 abţineri. 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea achiziţiei dotărilor cu echipamente şi 

mobilier specific didactic şi de laborator pentru Liceul Tehnologic Aurel Persu Tîrgu 

Mureş, finanţate prin Programul Naţional de Dezvoltare Locală: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Todoran R., Dumitru P., Mozes L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 12 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea finanţării din bugetul local pentru 

categoriile de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional 

de Dezvoltare Locală pentru dotările cu echipamente şi mobilier specific didactic şi de 

laborator pentru Liceul Tehnologic Aurel Persu Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Todoran R., Dumitru P., Mozes L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea achiziţiei dotărilor cu echipamente şi 

mobilier specific didactic şi de laborator pentru Liceul Tehnologic Ion Vlasiu Tîrgu Mureş, 

finanţate prin Programul Naţional de Dezvoltare Locală: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 4 abţineri (Todoran R., Matei D.,  Miculi V., Mozes L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 4 abţineri. 

Punctul nr. 14 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea finanţării din bugetul local pentru 

categoriile de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional 
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de Dezvoltare Locală pentru dotările cu echipamente şi mobilier specific didactic şi de 

laborator pentru Liceul Tehnologic Ion Vlasiu Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 4 abţineri (Todoran R., Matei D.,  Miculi V., Mozes L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 4 abţineri. 

Punctul nr. 15 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea achiziţiei dotărilor cu echipamente şi 

mobilier specific didactic şi de laborator pentru Colegiul Agricol Traian Săvulescu Tîrgu 

Mureş, finanţate prin Programul Naţional de Dezvoltare Locală: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Todoran R., Miculi V., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 16 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea finanţării din bugetul local pentru 

categoriile de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional 

de Dezvoltare Locală pentru dotările cu echipamente şi mobilier specific didactic şi de 

laborator pentru Colegiul Agricol Traian Săvulescu Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Todoran R., Miculi V., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 17 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea achiziţiei dotărilor cu echipamente şi 

mobilier specific didactic şi de laborator pentru Liceul Tehnologic Traian Vuia Tîrgu 

Mureş, finanţate prin Programul Naţional de Dezvoltare Locală: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Bogoşel C., Szaszgaspar B., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 3 abţineri. 

(Nu a votat dl. consilier Kovacs L.) 

Punctul nr. 18 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea finanţării din bugetul local pentru 

categoriile de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional 

de Dezvoltare Locală pentru dotările cu echipamente şi mobilier specific didactic şi de 

laborator pentru Liceul Tehnologic Traian Vuia Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 
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Cine se abţine? – 2 abţineri (Bogoşel C., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 2 abţineri. 

(Nu a votat dl. consilier Kovacs L.) 

Punctul nr. 19 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea achiziţiei dotărilor cu echipamente şi 

mobilier specific didactic şi de laborator pentru Liceul Vocaţional de Artă Tîrgu Mureş, 

finanţate prin Programul Naţional de Dezvoltare Locală: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Csiki Z., Makkai G., Hermann M.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 20 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea finanţării din bugetul local pentru 

categoriile de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional 

de Dezvoltare Locală pentru dotările cu echipamente şi mobilier specific didactic şi de 

laborator pentru Liceul Vocaţional de Artă Tîrgu Mureş: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 18 voturi  

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 3 abţineri (Csiki Z., Makkai G., Hermann M.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 

Punctul nr. 21 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind modificarea H.C.L. nr. 48 din 23.02.2017 privind 

aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru „Modernizare Bulevardul 1 Decembrie 

1918, între intrarea în Municipiul Tîrgu Mureş - str. Lalelelor, respectiv str. Ştefan cel 

Mare –  P-ţa Trandafirilor”: 

Dl. consilier Mozes: - am o singură observaţie. Cine cunoaşte zona, Bulevardul 1 

Decembrie 1918 între str. Lalelelor şi până la sensul giratoriu cu str. Secerei, pe partea 

dreaptă dinspre Tudor spre centru, este trotuarul foarte îngust. Maşinile trec în viteză pe 

lângă trotuar. Dacă se poate lua în considerare ca între colţul str. Papiu Ilarian şi sensul 

giratoriu de la str. Secerei, să se facă un parapet din oţel sau fier, cu s-a făcut şi pe str. Gh. 

Doja  pe unele porţiuni care sunt mai expuse la accidente. Dacă se poate lua în considerare 

şi acest lucru. 

D-na consilier Benedek: - putem să facem asta acum? Sau este un amendament 

pe care îl formulaţi? Pentru că trebuie să supunem la vot. Sau este o recomandare? Noi 

trebuie să votăm acest proiect. Nu e tema proiectului de astăzi. Este o sugestie pentru 

viitor. 

Supun la vot punctul 21 din ordinea de zi. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 22 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind  aprobarea finanţării din bugetul local a categoriilor de 

cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul naţional de dezvoltare 

locală, a obiectivului de investiţii „Modernizare Bulevardul 1 Decembrie 1918, între 

intrarea în Municipiul Tîrgu Mureş - str. Lalelelor, respectiv str. Ştefan cel Mare –  P-ţa 

Trandafirilor”: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 20 voturi 

Cine este împotrivă? – 1 vot (Bako Sz.) 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi 1 vot împotrivă. 

Punctul nr. 23 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 98 din 24.11.2016 privind 

aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru „Reparaţie capitală pod peste râul Mureş 

cu pasaj superior peste linia CF Deda – Tîrgu Mureş - Str. Călăraşilor”: 

D-na consilier Benedek: -  dacă nu sunt intervenii, supun la vot proiectul de 

hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 24 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea finanţării de la bugetul local a categoriilor 

de cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul naţional de 

dezvoltare locală, a obiectivului de investiţii „Reparaţie capitală pod peste râul Mureş cu 

pasaj superior peste linia CF Deda –Tîrgu Mureş - Str. Călăraşilor”: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 25 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 50 din 23.02.2017 privind 

aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru “Modernizare strada Gheorghe Doja între 

strada Recoltei – P-ţa Trandafirilor”: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 26 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea finanţării din bugetul local a categoriilor de 

cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional de Dezvoltare 
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Locală, a obiectivului de investiţii “Modernizare strada Gheorghe Doja între strada 

Recoltei – P-ţa Trandafirilor”: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 27 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind modificarea H.C.L. nr. 49 din 23.02.2017 privind 

aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru “Modernizare strada Revoluţiei – 

Republicii – B-dul 22 Decembrie 1989”: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 28 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea finanţării din bugetul local a categoriilor de 

cheltuieli care nu se finanţează de la bugetul de stat prin Programul Naţional de Dezvoltare 

Locală, a obiectivului de investiţii “Modernizare strada Revoluţiei – Republicii – B-dul 22 

Decembrie 1989”: 

D-na consilier Benedek: - supun la vot proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Punctul nr. 29 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea înfiinţării Autorităţii Urbane la nivelul 

municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. consilier Peti: - un singur amendament aş avea, propun  să includem un nou 

articol,  articolul 3 după art. 2, cu următorul conţinut: Procedura de selecţie şi prioritizarea  

proiectelor finanţabile prin intermediul Axei prioritare IV a POR 2014-2020 şi a 

Regulamentului de Organizare şi Funcţionare a membrilor nominalizaţi  în Autoritatea 

Urbană, vor fi supuse aprobării Consiliului local. 

D-na consilier Benedek: - dacă sunt alte intervenţii? Dacă nu, conform 

Regulamentului, vom supune la vot varianta iniţială, urmând ca dacă aceasta este respinsă, 

să se voteze amendamentul şi varianta cu amendament. 

Varianta iniţială la vot, cea fără amendamentul formulat de dl. Peti. 

Cine este pentru? – 6 voturi (Benedek T., Dumitru P., Matei D., Moldovan C., 

Todoran R., Miculi V.) 

Cine este împotrivă? – 12 voturi  

Cine se abţine? – 3 abţineri (Bogoşel C.,  Papuc V., Mozes L.) 

Varianta iniţială nu a trecut. 
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Supun la vot amendamentul formulat de dl. consilieri Peti Andrei, aşa cum a fost 

citit. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Amendamentul a trecut. Supun la vot varianta integrală cu amendamenul inclus. 

Procedural vorbind, ca să fie foarte clar. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? -  

Cine se abţine? – 

Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

Am epuizat punctele de pe ordinea de zi. 

Supun la vot procesul verbal al şedinţei Consiliului local  din data de 23 februarie 

2017. L-aţi consultat, l-aţi primit în varianta electronică. Supun la vot. 

Cine este pentru? – 17 voturi  

Cine este împotrivă? – 3 voturi (Hermann M., Bălaş R., Gyorfi J.) 

Cine se abţine? – 1 abţinere (Moldovan C.) 

Procesul verbal a fost aprobat. 

Inainte de a încheia şedinţa, dl. consilier Moldovan are o intervenţie. 

Dl. consilier Moldovan: - nu mai am nici o intervenţie d-na preşedinte, voiam să-

mi expun punctul de vedere vizavi e procesul verbal. La ultima şedinţă de Consiliu local, 

am lipsit şi ca atare votul meu a apărut aşa. 

D-na consilier Benedek: - este de datoria mea să vă aduc la cunoştinţă că în 

mapele pe care le-aţi primit astăzi, există o informare din partea Prefecturii şi din partea 

Consiliului reprezentativ al părinţilor din cadrul  Colegiul Naţional Unirea, au fost aduse la 

cunoştinţa dvs. 

Vă mulţumesc mult, cu acestea, declar închisă şedinţa extraordinară a Consiliului 

local municipal Tîrgu Mureş  de astăzi. 

 

 

 

 

              D-na  Benedek Theodora Mariana Nicoleta – preşedinte de şedinţă ____ 

      Dl. Szoverfi Vasile – Secretarul Municipiului Tîrgu Mureş ____________ 

 


